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Contactpersoon 
 

Betreft 
Eindbrief bemiddeling journalisten Investico – Erasmus MC 

 

 

Geachte Raad van Bestuur, 
 
Op 4 april 2023 hebben twee journalisten van Investico bij het Adviescollege Openbaarheid en 
Informatiehuishouding (hierna: Adviescollege) een klacht ingediend. Aanleiding voor de klacht was 
de wijze waarop het Erasmus MC hun verzoek om informatie behandelde. Het Adviescollege is 
daarmee verzocht te bemiddelen tussen de journalisten en het Erasmus MC.  
 
Met deze brief bevestigt het Adviescollege dat de bemiddeling is beëindigd en informeren wij u dat 
het Adviescollege niet zal overgaan tot het uitbrengen van een advies. Wij zenden een afschrift 
van de brief aan de journalisten. Deze brief wordt tevens gepubliceerd op de website van het 
Adviescollege. 
 
Aanleiding voor de klacht 
De klacht van de journalisten richtte zich op de interpretatie en formalistische benadering van het 
Woo-verzoek door het Erasmus MC. Het Woo-verzoek is zowel in de primaire- als in de 
bezwaarfase afgewezen, onder andere omdat voor één specifiek document, genaamd ‘punten van 
overweging’, sprake zou zijn van een bijzondere openbaarmakingsregeling. Daarnaast stelde het 
Erasmus MC zich op het standpunt dat het bepaalde correspondentie niet meer kon achterhalen 
en daardoor geen informatie kon verstrekken. Het voorstel van de journalisten om in overleg te 
treden en zo tot een pragmatische oplossing te komen werd niet opgevolgd.  
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Verloop Woo-verzoek 
In het Woo-verzoek van de journalisten van 25 oktober 2022 werd een verzoek gedaan over een 
aangelegenheid waarbij het Erasmus MC is betrokken. Op 19 december 2022 heeft de Raad van 
Bestuur van het Erasmus MC besloten om het verzoek af te wijzen. Tegen dit besluit hebben de 
journalisten op 12 januari 2023 bezwaar aangetekend. Op 31 maart 2023 heeft het Erasmus MC 
vervolgens een beslissing op bezwaar genomen, waarbij het heeft besloten om het primaire 
besluit in stand te laten en de motivering gedeeltelijk aan te vullen. Naast het 
bemiddelingsverzoek, is door de journalisten beroep ingesteld dat zich specifiek richt op het 
weigeren van het document ‘punten van overweging’, omdat de journalisten het belangrijk vinden 
dat daarvoor een rechtelijke uitspraak komt. Dit is daarom geen onderdeel geweest van de 
bemiddeling.  
 
Verloop bemiddeling 
Op 24 april 2023 en 12 mei 2023 hebben de bemiddelaars intakegesprekken gevoerd met 
respectievelijk de journalisten en het Erasmus MC. Tijdens de intakegesprekken zijn de 
opvattingen van beide partijen verkend. Op 21 november 2023 heeft een gezamenlijk gesprek 
plaatsgevonden. Tijdens het gezamenlijke gesprek is gesproken over het verloop van het Woo-
verzoek en is door het Erasmus MC een toelichting gegeven op de bestuurlijke aangelegenheid.  
 
Tijdens het gesprek werd duidelijk dat het Erasmus MC zijn concurrentie- en toekomstige 
onderhandelingspositie wil beschermen. Als een aanvullende inventarisatie wordt uitgevoerd, kan 
volgens het Erasmus MC informatie die hierover wordt aangetroffen, alsnog niet openbaar 
gemaakt worden ter bescherming van deze belangen. Doordat tijdens de behandelfase van het 
Woo-verzoek hierover niet met elkaar is gesproken, is verharding opgetreden in de relatie. Door 
dit tijdens een gesprek aan de orde te stellen, is er aan beide kanten meer begrip ontstaan.   
 
Resultaat bemiddeling 
De bemiddeling is op 19 december 2023 door de bemiddelaars beëindigd. De bemiddeling heeft 
geresulteerd in afspraken om binnen de kaders van de Woo en op pragmatische wijze invulling te 
geven aan de informatiebehoefte van de journalisten. Het Erasmus MC heeft daarbij aangeboden 
om de journalisten in contact te brengen met een medewerker die een nadere toelichting kan 
geven op het onderwerp.  
 
Daarnaast is de afspraak gemaakt dat de journalisten een nieuw Woo-verzoek formuleren. Het 
Erasmus MC zal dit verzoek voortvarend oppakken. Daarna zal een afspraak volgen om deze 
inventarisatie te bespreken in aanwezigheid van een medewerker die deskundig is op de inhoud, 
mede ten behoeve van de selectie van relevante documenten. Vervolgens zal het Erasmus MC de 
geselecteerde documenten beoordelen en een besluit nemen op grond van de Woo.  
 
De journalisten zijn het in de basis niet eens met de werkwijze dat Erasmus MC voor het reeds 
ingediende Woo-verzoek geen aanvullende inventarisatie uitvoert, maar willen toch gaan voor 
bovenstaande pragmatische oplossing. Partijen hebben daarbij uitgesproken voldoende 
vertrouwen te hebben dat zij zonder verdere tussenkomst van het Adviescollege tot een goed 
resultaat kunnen komen.  
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Tot slot 
Het Adviescollege hecht aan een democratie waaraan iedereen actief kan deelnemen en kan 
volgen wat de overheid doet. Dat betekent dat iedereen binnen de kaders van de wet toegang 
moet hebben tot de informatie die de overheid heeft. De Woo dient dat doel. Voor een goede 
behandeling van een Woo-verzoek is snel, open en doorlopend contact tussen het bestuursorgaan 
en de verzoeker van groot belang. Dit helpt bij het preciseren van het verzoek en het 
inventariseren, selecteren en prioriteren van documenten die onder de reikwijdte van het verzoek 
vallen. Daarbij is het belangrijk dat het bestuursorgaan zich open opstelt en meedenkt met een 
manier waarop voorzien kan worden in de informatiebehoefte van de verzoeker. Het Erasmus MC 
heeft tijdens de bemiddeling aangeven dit als leerpunt mee te nemen voor de toekomst.  
 
Het Adviescollege waardeert het dat zowel de journalisten als het Erasmus MC zich tijdens de 
bemiddeling behulpzaam en open hebben opgesteld. De gesprekken hebben bijgedragen aan een 
betere relatie en meer begrip voor de standpunten. Specifiek wil het Adviescollege de journalisten 
complimenteren voor het instemmen met een pragmatische oplossing. Het Adviescollege gaat 
ervan uit dat partijen de afspraken voortvarend zullen opvolgen en wil de journalisten en het 
Erasmus MC bedanken voor hun inzet tijdens de bemiddeling.  
 
 
Met vriendelijke groet, 
 
namens het Adviescollege Openbaarheid en Informatiehuishouding, 

 
 
 
 
 
Lydia Bremmer, 
secretaris-directeur 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


